
Protokół
ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle

z mieszańcami osiedla Stare Miasto

W dnia 26.03.2018 r. o godz. 17.00 odbyło się w Domu Kultury Koźle przy ul. Skarbowej 10
spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Stare Miasto.
W spotkaniu brali udział następujący przedstawiciele Gminy Kędzierzyn-Koźle:
1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska,
2. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Wojciech Jagiełło,
3. Kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów i Eksploatacji w Urzędzie Miasta

Kędzierzyn-Koźle – Kamila Bieńkowska,
4. Komendant Straży Miejskiej – Aleksy Ptaszyński.

Dodatkowo w spotkaniu wziął udział przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji
w Kędzierzynie-Koźlu młodszy aspirant Adam Dzialuch.

W trakcie spotkania omówione zostały następujące zagadnienia:

I. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformowała zebranych mieszkańców o:

1. Rozpoczęciu konsultacji w sprawie Budżetu Obywatelskiego w 2018 roku. O przyjętych
w ramach Budżetu Obywatelskiego pięciu zadaniach i przyznanej osiedlu Stare Miasto
kwocie 109.790,00 złotych. Prezydent Miasta zaprosiła wszystkich mieszkańców do
głosowania elektronicznego, które będzie trwało do 31 marca 2018 roku. Na osiedlu Stare
Miasto pozytywnie zaopiniowano pięć  zadań:
1) plac zabaw przy Domu Kultury Koźle – Etap I,
2) bezpieczeństwo ruchu – kontynuacja,
3) wykonanie nowej nawierzchni ulicy i chodnika całej ulicy Zamkowej,

a w szczególności dojście do nowych schodów prowadzących do parku – etap I,
4) strefa kulturalno-rekreacyjna (wykonanie stałych siedzisk przy muszli koncertowej

im. Teresy Haremzy oraz doposażenie w urządzenia placu zabaw dla dzieci przy
ul. Dunajewskiego,

5) zainstalowanie odstraszaczy na dachach budynków i na drzewach.

2. Uruchomieniu strony internetowej (aplikacji) bieżących pomiarów stężenia pyłów
zawieszonych w powietrzu na terenie miasta. Gmina, przy modernizacji systemów
ogrzewania na ekologiczne, udziela mieszkańcom dotacji w wysokości 50%. Dodatkowo
Prezydent Miasta poinformowała, że Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. jest
w trakcie przygotowywania koncepcji rozwoju sieci ciepłowniczej. Koncepcja będzie
gotowa w drugiej połowie 2018 r.

3. Rozpoczęciu budowy hospicjum, które będzie usytuowane w miejscu byłego przedszkola
przy ul. Szymanowskiego 33A w Kłodnicy. Inwestycja ma być zakończona pod  koniec
tego roku.

4. Remontowanej w tym roku płycie Rynku w Koźlu. Całe Koźle jest strefą objętą opieką
konserwatorską, w związku z tym trwają jeszcze  ustalenia w zakresie umiejscowienia na



płycie Rynku niskiej zieleni. Na Rynku staną również rzeźby koziołków wybrane
w rozstrzygniętym konkursie.

5. Prowadzeniu prac remontowych na przyległych do Rynku uliczkach.

6. Muzeum, które będzie otworzone z końcem tego roku na Wzgórzu Zamkowym.
Z uwagi na zabytkowy charakter Koźla, przygotowuje się kolejne budynki do
kompleksowych remontów i napraw.

7. Przystąpieniu przez Gminę do dwóch dużych projektów dotyczących ochrony
różnorodności biologicznej na zabytkowych plantach w Koźlu.

8. Rozpoczęciu budowy kompleksu basenów rekreacyjnych „Wodne oKKo”. W ramach tej
inwestycji przewidziano budowę basenów otwartych i krytej pływalni. Otwarcie basenów
otwartych zaplanowane jest na czerwiec 2018 roku, a krytej pływalni na sierpień.

9. Montażu kamer monitoringu  na terenie całego osiedla. W Koźlu będą one montowane
między innymi przy Miejskiej Bibliotece Publicznej oraz na ulicach Targowej,
Żeromskiego, Chrobrego, Piastowskiej, Bończyka, Pamięci Sybiraków oraz Marii
Konopnickiej.

10.Kontynuacji przebudowy al. Jana Pawła II. W tym roku zostaną wykonane ścieżki
rowerowe wzdłuż ulicy.

11.Wykonanym projekcie technicznym na budowę wału przeciwpowodziowego wraz
zastawką na Linecie.

12. Naprawie odcinka jezdni przy Prokuraturze Rejonowej na ul. Głubczyckiej.

13. Wykonaniu asfaltowego dojścia do schodów w parku, które będzie wykończone kostką
granitową.

II. Mieszkańcy osiedla zadawali pytania i zgłaszali następujące wnioski:

1. Zapytanie dotyczące nabycia przez Gminę kozielskiej Wyspy.
Prezydent Miasta przypomniała, iż był moment, gdy wszystko wskazywało na możliwość
przejęcia tego terenu od Agencji Nieruchomości Rolnych. Obecnie Gmina musiałaby stanąć
do przetargu. Aktualnie prowadzone są działania dotyczące przejęcia od Krajowego Ośrodka
Wsparcia Rolnictwa (była Agencja Nieruchomości Rolnych) nieruchomości drogowych, które
są zlokalizowane na terenie Wyspy.

2. Zapytanie dotyczące pomysłu, jak przeprowadzić wymianę ogrzewania w lokalach
komunalnych. MZBK na własny koszt powinien wymieniać ogrzewanie na ekologiczne.

Prezydent Miasta poinformowała, iż na bieżąco od trzech lat podczas remontów mieszkań
komunalnych, instaluje się w nich ogrzewanie ekologiczne.



3. Zapytanie dotyczące rosnących na Rynku choinek.
Prezydent Miasta poinformowała, że jeżeli koszty będą małe, to drzewa zostaną przesadzone
w inne miejsce, a jeżeli nie, to zostaną wycięte. Gmina planuje zasadzenie na płycie Rynku
nowych drzew i krzewów (tak aby było 15 procent zieleni w stosunku do remontowanej
powierzchni).

4. Czy wycinka drzew musi następować z taką częstotliwością?
Prezydent Miasta poinformowała, że drzewa wycina się planowo wg wskazówek
dendrologów. Gmina sadzi również dużo nowych drzew.

5. Jaki jest pomysł na zatrzymanie młodych ludzi w mieście, w którym brakuje mieszkań?
Prezydent Miasta omówiła projekt przystąpienia Gminy do programu Mieszkania Plus
i wskazała dwie lokalizacje budowy takich bloków. Jedną na osiedlu Pogorzelec, drugą na
osiedlu Piastów.

6. Zapytanie dotyczące  budynku przy ul. Żeromskiego i Łukasiewicza.
Prezydent Miasta poinformowała, że właścicielem tego budynku jest osoba prywatna, która
na bieżąco dokonuje opłat podatków lokalnych. W związku z powyższym Gmina nie ma
podstaw wypowiedzenia umowy użytkowania wieczystego.

7. Zapytanie dotyczące ożywienia transportu kolejowego w Koźlu.
Prezydent Miasta poinformowała, że transport kolejowy to zadanie Urzędu
Marszałkowskiego.

8. Dodatkowo podczas spotkania mieszkańcy zgłosili ogólne uwagi na temat:
1) odbudowania Rynku tak jak wyglądał pierwotnie,
2) poszerzenia przejazdu pod wiaduktem za działkami z osiedla Kuźniczka w kierunku

Żabieńca,
3) inwestycji doprowadzenia rur ciepłowniczych do bloków komunalnych zlokalizowanych

w obrębie Rynku, zanim będzie zrobiona płyta Rynku.

III. W końcowej części spotkania głos zabrał przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji
w Kędzierzynie-Koźlu, który poinformował mieszkańców o możliwości bezpośredniego
z nim kontaktu oraz udzielił informacji o nowej aplikacji „Krajowe mapy zagrożeń
bezpieczeństwa” za której pośrednictwem można anonimowo zgłaszać wszystkie zagrożenia.

W związku z brakiem dalszych pytań ze strony mieszkańców spotkanie zakończono.


